
maar dit is niet duurzaam. Het helpt 
de reële economie niet, omdat 
het geld niet op productieve wijze 
wordt aangewend. Op deze manier 
houden we slechte bedrijven in 
stand en zijn we onze tijd niet opti-
maal aan het besteden.

Financiële instellingen kopen 
obligaties op in de hoop het waar-
depapier later tegen een hogere 
prijs te verkopen aan de centrale 
bank. Dat is allemaal kunstmatig en 
geen goede manier om welvaart te 
creëren. Als de markt zijn werk zou 
doen zonder te veel interventie 
van de centrale bank, zouden we 
allemaal eerder met pensioen kun-
nen. Banken krijgen de schuld van 
de kredietcrisis, maar in mijn ogen 
is de rol van centrale banken in de 
problematiek veel groter.”

Sinds de jaren 80 is iedere  
recessie opgelost door een  
renteverlaging van centrale  
banken. Waarom zou dat nu niet 
nog altijd werken?   
“Het fnanciële systeem begint 
te kraken. De efectiviteit van het  
monetaire beleid is ook sterk aan 
het afnemen. Hoe gek moeten we 
het nu nog maken met die rentes? 
Daar gaat een keer toch een gevoel 
van onbehagen optreden.

Als we het huidige beleid van 
centrale banken te ver doorvoeren, 
wordt het risico in de hand gewerkt 
dat mensen het vertrouwen in ons 
geldstelsel verliezen. Het zal onge-
twijfeld nog even duren, maar het 
valt niet uit te sluiten dat er een 
complementair of alternatief geld-
stelsel opduikt. Centrale banken 
spelen met vuur.” 
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